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Enkele jaren terug ontstond 
het idee om iets te doen 
voor jongeren tot 18 jaar in 
Beijum en Lewenborg. Deze 
behoefte kwam voort uit het 
gegeven dat er in beide wij-
ken voor die leeftijdsgroep 
na school weinig werd geor-
ganiseerd. De urgentie om 
daar iets aan te doen werd 
mede ingegeven door het 
feit dat er een toenemend 
aantal jongeren vroegtijdig 
de school verliet, geen start-
kwalificatie had en/of geen 
(toekomst)perspectief. 

De stuurgroep Lewenborg 
XL/Vreedzame Wijk is hier 
vervolgens mee aan de slag 
gegaan, met steun van-
uit Gebiedsteam Oost. Zo 
ontstond het idee van een 
naschoolse campus. Een 
‘tweede thuis’ voor jongeren. 
Een plek waar zij in een vei-
lige en vertrouwde omgeving 
leuke dingen kunnen doen, 
en hun talent kunnen ont-
wikkelen.  

Startsein in september
Diverse partijen, zoals het 
WIJ-team, Gebiedsteam, 
scholen, de Cultuurcoach, 
JOGG en Bslim sloten zich 
bij het idee van de Campus 
aan. In 2020 werden hier-
voor al de eerste stappen 
gezet. Door corona konden 
veel activiteiten destijds 
niet doorgaan, waardoor in 
september dit jaar pas echt 
van start is gegaan. De offici-
ele aftrap was op 8 oktober, 
waarbij Carine Bloemhoff 
(Wethouder Onderwijs, 
Werk en Participatie) offi-
cieel het startsein gaf. 

Broedplaats voor stevige 
basis
Binnen Campus Kluiver-
boom stimuleren Werkman 
VMBO en Heyerdahl College 
en CSG Kluiverboom het 
opzetten van activiteiten 
voor en door jongeren. 
Annet Muller, Projectlei-
der Campus Kluiverboom: 
‘De campus is bedoeld als 
broedplaats voor ideeën van 
leerlingen. Belangrijk daarbij 
is dat het voor hen voelt als 
een tweede huis. Veel jon-
geren hebben na school niet 
echt een plek waar ze heen 
kunnen gaan. Of ze plof-
fen thuis op de bank om te 
gamen of te instagrammen.  
Door ze te stimuleren eigen 
activiteiten te ontwikkelen, 
willen we jongeren laten 
ontdekken wat hun talenten 
zijn. En hen tegelijkertijd 
een steviger basis meegeven 
voor de toekomst, zodat ze 
beter voorbereid naar bij-

voorbeeld een MBO-opleiding 
kunnen gaan.’

Sport- en cultuuractiviteiten
Vooralsnog zijn er vanuit de 
Campus vooral sport- en cul-
tuuractiviteiten opgezet. De be-
doeling is dat het programma 
in de toekomst breder wordt. 
Voor jongeren is het best lastig 
om zelf iets te bedenken. 
Daarom wordt nu geprobeerd 
om hen met voorbeelden te in-
spirere. Alle betrokkenen zetten 
zich in om jongeren hiervoor te 
motiveren. Mede om die reden 
zijn ook jeugdwerkers van WIJ 
nauw betrokken bij de Campus. 
In hun werk hebben zij immers 
vaak met jongeren te maken. 
En als geen ander weten zij wat 
er in de wijk speelt.

Rifca de Vlieg (Jeugdopbouw-

Campus Kluiverboom: 
Broedplaats voor jongeren om talent te ontwikkelen

werker WIJ Groningen): ‘Iedere 
week ben ik op dinsdag- en 
donderdagmiddag in het 
Heyerdahl College om jongeren 
te enthousiasmeren voor de 
Campus. We hebben een vaste 
plek toegewezen gekregen, 
maar meestal loop ik rond om 
de behoeften en wensen te 
peilen.’

Koppeling met de wijk
Annet: ‘Belangrijk daarbij is 
ook een koppeling met de 
omgeving zelf. Om jongeren 
weer trots te laten zijn op hun 
wijk. En de bewoners op hen. 
Deze jongeren kunnen een rol-
model zijn voor anderen. Het 
gaat erom dat wij hun talenten 
aanboren en dat koppelen 
aan mensen uit de wijk. Dat ze 
samen een project of activiteit 
opzetten met bewoners.’ 

Rifca: ‘Daarom zijn we nu ook 
bezig om te organiseren dat het 
vrouwencentrum De Boei een 
keer per week kan koken voor 
de basketbaljongeren van de 
Yets Foundation, een initiatief 
dat een samenwerking is aan-
gegaan met de Campus.’ 

Talenten zien
Rifca: ‘Het gaat niet alleen 
om talentontwikkeling, maar 
ook om perspectiefontwikke-
ling.  Zelf heb ik vroeger in een 
soortgelijke situatie gezeten 
als deze jongeren. Ik had een 
goed netwerk om me heen van 
familie en vrienden. Op school 
wilde het alleen niet. Daarom 
werd gezegd dat ik maar naar 
de praktijkschool moest, omdat 
ik achterstanden had met taal 
en rekenen. Via het VMBO 
basis ben ik later alsnog naar 

een HBO-opleiding gegaan. Die 
heb ik toen met twee vingers in 
de neus afgemaakt. Uiteindelijk 
ben ik dus wel goed terecht-
gekomen. Maar had destijds 
iemand mijn talent gezien, dan 
had ik niet al die omwegen 
hoeven nemen.’

Prachtig doorkijkje
Annet: ‘Het meest trots ben ik 
tot nu toe wel op de officiële 
opening van de Campus op 8 
oktober. We hadden deze dag 
samen met jongeren georga-
niseerd, hen zoveel mogelijk 
overal bij betrokken. Het resul-
taat was een prachtig doorkijkje 
van wat de Campus kan bieden. 
De leerlingen hebben meege-
holpen bij het opzetten van de 
markt en het versieren van het 
plein. Ook hielpen ze bij het 
serveren van koffie en thee en 
in de poffertjeskraam. Super 
beleefd en vriendelijk. Door 
deze fantastische opening heb-
ben we het project een boost 
kunnen geven.’

Regie over eigen toekomst
Rifca: ‘Ik hoop dat we over een 
jaar zo ver zijn dat jongeren 
zelf een programma hebben 
opgezet binnen de Campus. Of 
dat nu om een serie activiteiten 
gaat, een jaarlijks terugkerend 
evenement of een modelijn 
maakt me niet uit. Als ze er 
maar het gevoel door krijgen 
dat wat ze zelf willen ook echt 
kan. Dat ze de regie hebben 
over hun eigen toekomst. Hoe 
mooi zou het zijn om jongeren 
dat geloof en vertrouwen mee 
te geven.’

   Op 8 oktober werd de Campus feestelijk geopend door wethouder Carine Bloemhoff.

   Het H.N. Werkman College is een van de scholen die meedoet aan de Campus.
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Van weggeefkast tot pilot

Op 4 november heeft Isabelle 
Diks (wethouder Armoede) 
in de tuin van bewoner Es-
ther Smid een weggeefkast 
met menstruatieproducten 
geopend. De kast stond er al 
een tijdje, maar door het vele 
gebruik heeft de gemeente een 
nieuwe kast gefinancierd. Een 
die afgesloten kan worden én 
bestand is tegen weer en wind. 
De feestelijke opening vormde 
meteen de start van de ‘Aan-
pak menstruatiearmoede’. Een 
pilot die in Beijum begint.

Maar liefst een op de tien vrou-
wen in ons land gaat gebukt 
onder ‘menstruatiearmoede’. 
Zij hebben geen geld om maan-
delijks tampons of maandver-
band te kopen. Wat menstru-
atiearmoede anders maakt 
dan het grotere probleem 
van armoede, is het taboe dat 
daarop rust. Een dubbel taboe: 
je geldgebrek bespreken is al 
moeilijk, over je menstruatie 
praten komt daar nog eens 
bij. Een situatie die ervoor zorgt 
dat meisjes of vrouwen zich in 
allerlei bochten wringen als ze 
ongesteld zijn, door bijvoor-
beeld een prop kranten in hun 
broek te doen, of een aantal 
dagen thuisblijven.  

Blij met maandverband
Esther Smid: ‘Ik zit zelf in de 
bijstand én heb drie dochters. 

Gelukkig heb ik het altijd kun-
nen betalen, maar ik was wel 
heel blij toen ik een keer een 
gratis pakje maandverband in 
de weggeefkast hier verderop 
in de straat vond. Toen dacht 
ik: als ik daar zo blij van word, 
waarom zou ik dat anderen niet 
gunnen?’

Zo kwam Esther op het idee om 
zelf een weggeefkast te begin-
nen. Eentje speciaal voor men-
struatie- en verzorgingspro-
ducten. ‘In eerste instantie heb 
ik er zelf wat dingen in gezet. 
Proefmonsters en samples die 
ik had gekregen. Maar al snel 
werd hij door buurtgenoten 
gevuld. Ik heb een Facebook-

Esther Smid strijdt vanuit de Froukemaheerd tegen menstruatiearmoede

groep gemaakt speciaal voor de 
kast, met foto’s van de produc-
ten die erin staan. Zo kreeg het 
al snel bekendheid.’

Stoute schoenen
Als kast gebruikte Esther eerst 
een nachtkastje, later een door 
haar vader van oude planken 
gemaakte boekenkast. Beide 
niet ideaal. De ene had een 
onhandig formaat, de ander 
was niet bestand tegen regen 
en wind. ‘Ik besloot de stoute 
schoenen aan te trekken en heb 
een e-mail naar Isabelle Diks, 
wethouder Armoede, gestuurd 
met de vraag of zij mij niet kon 
helpen. Die mail kwam via via 
weer bij Janneke van der Vis 
terecht (Project-assistent Soci-
aal Domein). Zij nam contact 
met mij op en zorgde ervoor 
dat ik het geld voor een dichte 
kast vanuit de gemeente kon 
krijgen.’

Strijd tegen menstruatiear-
moede
Maar dat was niet alles. ‘Tijdens 
de Sterk Netwerk-bijeenkomst 
begin oktober, over armoede 
in Beijum, hoorde ik Isabelle 
Diks zeggen dat ze de strijd 
tegen menstruatiearmoede 
aan wilde gaan. En daarom 
wilde dat er door de hele stad 
gratis verzorgingsproducten 
beschikbaar kwamen. Hoe het 
nu precies zat – dat ik haar had 
geïnspireerd of dat we beiden 
tegelijkertijd op hetzelfde idee 
kwamen - weet ik niet. In ieder 
geval was ik op dat moment 
al bezig met een soortgelijk 
initiatief.’ 

Op iedere school een kastje
‘Tegenwoordig worden meis-
jes steeds eerder ongesteld. 
Vroeger gebeurde dat pas op de 
middelbare school, nu vaak al 
op tien- , elfjarige leeftijd. Niet 
elk meisje durft dan aan de juf 

of meester hulp te vragen. 
Ik spreek uit eigen ervaring. 
Mijn jongste dochter werd 
op haar tiende ongesteld en 
is toen snel naar huis gegaan. 
Zo kwam ik op het idee dat 
er eigenlijk op iedere school 
in Beijum een kastje zou 
moeten zijn waar je in zo’n 
situatie maandverband of 
tampons uit moet kunnen 
halen.’

En daarmee was het idee 
voor de pilot ‘Aanpak men-
struatiearmoede’ geboren. 
‘Op het moment dat Isabelle 
Diks dit op de Sterk Netwerk-
bijeenkomst benoemde, 
had ik alle basisscholen in 

Beijum al benaderd met 
de vraag of zij hieraan mee 
wilden werken. Elk van hen 
reageerde positief. Met de 
steun van de wethouder 
kunnen we dit nu in praktijk 
brengen. Binnenkort worden 
de eerste kastjes op de scho-
len geïnstalleerd.’

‘Voor mij blijft het niet bij 
deze pilot in Beijum. Ik wil 
kijken of de menstruatiekast-
jes ook op middelbare scho-
len in Groningen kunnen 
komen. En wie weet daarna 
wel in de rest van de provin-
cie. De eerste contacten heb 
ik hiervoor al gelegd.’   Esther Smid voor haar weggeefkast in de Froukemaheerd.

   Wethouder Isabelle Diks opende op 4 november de nieuwe weggeefkast.

   Tijdens de opening van de
   weggeefkast droeg Esther
   een opvallende broche.
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 Wijkvernieuwing ‘Beijum Bruist!’ werkt aan een wijk waar iedereen tot zijn recht komt

 en deelneemt aan de samenleving.  Gemeente en woningcorporaties doen dat samen met

    bewoners, ondernemers en scholen.
www.facebook.com/beijumbruist

Meedoen? Mail dan naar info@beijum.nl

Ik woon al bijna 39 jaar in 
Beijum. Inmiddels dus een 
echte Beijumer. En ik zie 
om me heen allerlei men-
sen die heel goede plannen 
en ideeën hebben voor hun 
eigen buurt of de wijk als 
geheel. Ik zelf ook. Die ga 
ik nu niet verklappen, want 
ik ben natuurlijk maar een 
van die dertienduizend 
Beijumers. En we hebben 
nu de kans om onze ideeën 
werkelijkheid te laten wor-
den. Hoe? Dat lees je hier.

Wijkbudget
Als een van de wijken met 
aardbevingsschade komt 
Beijum in aanmerking voor 

geld vanuit het Nationaal 
Programma Groningen (NPG). 
Voor Beijum en buurwijk 
Lewenborg is een bedrag van 
250.000 euro beschikbaar. Niet 
alles in één keer natuurlijk. 
Voor de komende tien jaar krij-
gen beide wijken 12.500 euro 
per jaar (of 25.000 euro per 
twee jaar) om te besteden aan 
‘sociale bewonersinitiatieven’.

Wat dat zijn? Ik citeer project-
ondersteuner Jelly Bruining: 
‘Wie weet er nou beter wat 
goed is voor een bruisende, 
vitale en sociale wijk dan de 
bewoners die er samenleven?’ 
De bewoners krijgen dus zelf 
ook zeggenschap over de initi-
atieven die uit het wijkbudget 
gefinancierd worden.

Doe je mee? 
Met een klein groepje hebben 
we inmiddels een eerste aanzet 
gemaakt tijdens twee brain-
stormsessies. Dat ging niet over 
welke ideeën we hebben om 
het geld te besteden (die heb-
ben we uiteraard wel!), maar 
over hoe we het wijkbudget 
samen vorm kunnen geven. 
Dit proces zit nog helemaal in 

de beginfase en we hopen dat 
hier heel veel Beijumers bij 
aanhaken.

Dus, ben jij zo’n gezellige, 
positieve, betrokken en actieve 
Beijumer? (Of kritisch, dat 

Beijum barst van de leuke ideeën toch?

mag natuurlijk ook.) Kom dan 
naar het volgende overleg op 7 
december in het Trefpunt. En 
denk en doe mee! De vergade-
ring is ’s middags van 13.30–
15.00 uur.

Nieuwsgierig geworden? Meld 
je dan wel aan (want ja, co-
rona…) via:
marleenvanl@gmail.com.

Marleen van Leeuwen 
Lid Kerngroep Wijkvernieuwing 
en Bewonersplatform Beijum

Kerngroep 
Wijkvernieuwing

De Kerngroep Wijkvernieu-
wing is een groep bewoners, 
deels afkomstig uit bestaande 
wijkorganisaties. Zij volgt de 
wijkvernieuwing op de voet 
én neemt er actief aan deel. 
De kerngroep wordt onder-
steund door het opbouwwerk 
en is gesprekspartner voor de 
gemeente.  
Heb je een vraag voor de Kern-
groep, mail dan naar:  
kerngroep@beijum.nl.

Met veel plezier kijken we 
terug op Let’s Gro. Tijdens 
dit inspiratiefestival moch-
ten we op vrijdag 5 novem-
ber belangstellenden meer 
vertellen over een aantal 
wijkvernieuwingsprojecten 
in Beijum. Meer dan twintig 
mensen uit Stad, Omme-
land en Randstad mochten 
wij voor deze rondleiding 
per fiets verwelkomen. Een 
korte terugblik op deze 
‘Wijkvernieuwing on tour’. 

De ochtend begon in het 
Heerdenhoes. Daar heette 
Minetta Koornstra (Project-
manager Wijkvernieuwing 
Beijum en Lewenborg) alle 
aanwezigen welkom en gaf 
ze een korte uitleg over het 
programma. Vervolgens 
vertelden Marloes de Bie 
(Projectmanager) en buddy 
Judith van der Meché over 
Kansrijk Oost: een project 
waarbij deelnemers intensief 
begeleid worden door een 
buddy en professionals om 
zo weer de regie over hun 
eigen leven te krijgen en 
financieel onafhankelijk te 
worden.

Hierna verplaatste de groep 
zich naar buiten toe. Hier 
vertelde Annet Witvoet 

Beijum bruist tijdens ‘Wijkvernieuwing on tour’ van Let’s Gro
(Projectmanager Heerdenaan-
pak) bij de picknicktafels aan 
de hand van voor- en na-foto’s 
over de Heerdenaanpak, waar-

bij de straat zowel op woon, 
leef, als sociaal vlak klaar is ge-
maakt voor de toekomst. Op de 

fiets ging de groep vervolgens 
naar de Godekenheerd, om 
daar met bewoners zelf over 
de aanpak en verbeteringen te 

spreken.
Via een korte omleiding langs 
de Grevingaheerd, waar op dit 

moment wordt gewerkt aan 
verbeteringen van de heerd, 
ging de rit verder naar het 
Trefpunt.

Bij het wijkcentrum werden de 
deelnemers opgewacht door 

Joanne ten Cate (Projectma-
nager Buitenfitness), Charlotte 
Siekman (Trainer Beijum Be-
weegt) en een vijftal bewoners. 
Zij vertelden achtereenvolgens 
over de realisatie van deze plek 
in samenhang met het op-
knappen van het buitenterrein 
van het Trefpunt (Joanne), de 
positieve invloed van het gratis 
sportprogramma Open Gym 
(Charlotte) en hoe leuk en goed 
het voor je gezondheid is om 
samen met andere bewoners 
lessen te volgen bij de buiten-
fitness ( de bewoners). 

De laatste presentatie van de 
tour werd in het Trefpunt zelf 
gegeven door Annet Witvoet en 
Ron Timmermans (Patrimo-
nium.) Aan de hand van een 
maquette vertelden zij over het 
Doefmat-project: een nieuw-
bouwproject op de plek van 
de voormalige school aan de 
Isebrandtsheerd, waarvoor in 
coronatijd een speciaal parti-
cipatietraject is opgezet met 
bewoners.

Na afloop ontvingen wij alom 
positieve geluiden. En daar zijn 
we trots op! Dank aan alle be-
woners die met ons dit verhaal 
wilden vertellen.

Samen maken we de wijk!

Beslis mee over het wijkbudget!

   Ideeën te over tijdens de brainstormsessie.

   Deelnemers verplaatsten zich per fiets door de wijk 
   (Foto: Willy Koolstra).

   Bewoonster Maike Stoffers vertelt over de   aanpassingen in de Godekenheerd    (Foto: Willy Koolstra).

   Enthousiaste verhalen van bewoners 
   over de gratis trainingen van Open Gym
   (Foto: Willy Koolstra).

   Annet Witvoet (Projectmanager) geeft uitleg  

   over de heerdenaanpak (Foto: David Vroom).


